
 

 

 

Ågerup og Omegns Landsbyråd 
as+jcp 20. september 2023 

 
Åbent bestyrelsesmøde tirsdag den 5. september kl. 19.00-21.00 i Kildemoseparken 
(Madpakkehuset) 
Til stede: Sarder, Klaus, Carsten, Jens, Anita, Irene og Kaj 
Afbud: Rikke 
 
Referat 
 

1. Valg af ordstyrer Carsten 
2. Valg af referent Anita  
3. Godkendelse af dagsorden godkendt med tilføjelse af nyt punkt 7a 
4. Opfølgning på seneste møde, jf. https://www.aaol.dk/bestyrelse. Bilag 

Der var kun en enkelt tilbagemelding på vores forespørgsel angående fælles fyrværkeri, så vi 
dropper ideen. 
Carsten er gerne med til juletræstænding og er indstillet på at hverve nye medlemmer. Carsten 
påpeger at selvom der ikke er mange med i bestyrelsen, så er der mange frivillige, der gerne 
hjælper til. 

5. Landsbyfilm. Bilag 
Skal vi være med? Hvis ja, brainstorm om indhold, incl. input fra Sportsfest 
OK til samarbejde om landsbyfilm. Vi ønsker ikke en ejendomsmægler film om området, men 
derimod en med god information om området. Der er mange aktiviteter i området og det er 
relativt fredeligt både hvad angår larm og kriminalitet. Der er mange forskellige boformer i 
Ågerup og omegn.  
Vi skal skrive drejebog, det vil sige Jens vil skrive den med input fra os andre. Vi får brugsretten 
og bestemmer, hvad filmen skal indeholde. Der bliver skaffet lokale sponsorer. Ideer: 
- Det kunne være 3 forskellige typer familier: en indfødt, en der har boet her mellem 5 og 15 

år og en helt nytilkommet familie. Familierne kan præsenteres foran en fritidsaktivitet de 
bruger. 

- Flot afvekslende natur 
- Mange uddannelsesinstitutioner i området 
- Meget frivillighedsarbejde - lokale foreninger- fællesskab 
- Gode transportmuligheder 
- Vi hjælper hinanden uden at alle ved alt om alle 
- Der er indkøbsbus 

6. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper 
a. Formand og næstformand 

i. Status for fjernvarme 
Umiddelbart ser det ud til at et regnestykke for Ågerup, så fjernvarmen kan 
komme til området, men der er mange betingelser, eksempelvis at der skal 
være 70% tilslutning, det kræver virkelig mange der vil slutte sig til. Men måske 
er det blot 70% af varmebehovet, der skal overgå til fjernvarme: Det lokale 
plejehjem, Brugsen og Jacob med sit firma vil udgøre en stor del af de 70% 
Brugsen lægger vægt på at kunne komme af med sin overskudsvarme.  



Vi er fået med i en fælles henvendelse til Christiansborg for at ændre på 
betingelserne. Det kunne være at ændre afskrivningsperioden, så den blev 
længere og der kunne blive tale om at anvende billigere rør, der ikke kræver så 
meget gravearbejde - kaldet termonet 

ii. Status for Business Nord 
Der mangler folk især fra landsbyrådet ønskes deltagere med eget firma. Lige 
nu er vi ikke leveringsdygtige. 

iii. Landsbyrådets deltagelse i årets Sportsfest 
Der kom 4 nye medlemmer. Fredag ved spisetid er et dårligt tidspunkt at 
forstyrre folk. Raketkonkurrencen var ikke så populær i år som sidste år, der var 
ikke lige så mange børn til stede på pladsen. Målet med at være på pladsen er 
først og fremmest at gøre os synlige. Vi kan tale om, hvordan vores deltagelse i 
2024 skal være i maj 2024.  

iv. Affaldsindsamling 13.8 
8 mennesker skulle samles og det lykkedes med noget besvær. Der er mest 
affald at finde om foråret, det er ganske enkelt sværere at se når områderne er 
groet til. Pengene er kommet. 

v. Fest i Kildemoseparken 9.9 
Der er ved at være styr på planerne. Irene, Susanne og Jens sætter op 
Måske kan vi sætte flagallé op, flagene hentes på tanken. Arrangørerne mødes 
kl. 12:30 lørdag inden festen starter. 

vi. Oprensning af Kildemosesøen 
Det er meget dyrt mindst 2 millioner kr. grundet tungmetaller ligger på bunden 
og de vil skulle deponeres et forsvarligt sted, eksempelvis ved en kaj eller 
lignende, hvor der ikke vil ske udslip inde i landet.  
Det diskuteres om der kunne crowdfoundes som opstart og om 
boligforeningen vil være med. Det har været foreslået at søen måske blot 
fyldes op. Måske kan der også graves en ny sø? 

vii. Ulykkesforsikring – ingen dækning fra Frivilligcentret 
Det lever vi med, men vi skal være opmærksom på at personer der ikke har 
deres egen forsikring ikke skal foretage risikofyldt arbejde for foreningen.  

viii. Frivilligtræf 29.9. Er der flere end Anita og Jens der vil med? Jens sørger for 
tilmelding. 
Irene er blevet indstillet til integrationsprisen - Poul Erik har skrevet en 
indstilling, bl.a. efter et interview med Irene.  

b. Trafikudvalg. Rikke har desværre meldt sig ud af bestyrelsen, så vi mangler en afløser til 
udvalget.  

c. Aktivitetsudvalg. Irene 
- Plan for foråret Synlighed skal forbedres også hvad datoer angår. Jens sørger for at 
Anita får adgang til fælleskalenderen. Datoer skal også stå i Fællesbladet. Planlagte 
arrangementer: 
7.10 Salvadparken 
14.10 Græskarudskæring på biblioteket og hvis det bevilliges ansigtsmaling 
- Foredrag om glade børn datoen er endnu ikke fundet. 
- Juletræstænding 
-Anderledes jul 
 2. dec. Arrangement for danskere og herboende ukrainere 



Arrangementerne skal være mere synlige på nettet også på Facebook. Hanne skriver 
det ind på Landsbyrådets side. 

d. Etnisk Forum. Irene 
e. Kildemoseparkudvalget. Jens Der har lige været en fælles arbejdsdag med 5-6 børn og 

voksne, der har ryddet op i Kildemoseparken.  
Der er intet nyt i forhold til kontrakt med Fors. Bortset fra at kulfilteret ser ud til at blive 
rutinemæssigt skiftet fremover. Det håber, vi sker. 
Vi mangler askebæger ved siden af madpakkehuset. Noget der ikke umiddelbart kan 
ødelægges. Det foreslås at grave et betonrør ned i jorden. Skilt med velkommen - ryd 
op og hyg jer og pas på vores fælles område.  
Vi ønsker hjemmehørende træer i stedet for nåletræer. Kommunen er ikke afvisende 
overfor at fælde måske halvdelen af nåletræerne til vinter. Birk, kirsebær og røn er 
allerede godt på vej frem 

f. Jens har også talt med Veje og Grønne områder om legepladsen ved Højgårdsvej. Der 
er ønske om mere lys. Legeplads skal nok gerne ligge som nu hvor der både er skygge 
og mulighed for sol. Kommunen lover et gennembrud til næste område til, for at 
”området” bag ved kan bruges. Det vil også give noget lys 
 

7. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status. Bilag følger 
a. Skilte for gang og cykelruter. Bevilget 125.000, 89.322 (Friluftsrådet). Brug ikke mere 

end 40.000-45.000 kr, da vi ikke har flere på kontoen lige nu. 
b. Computere til eSport. Bevilget 35.800 (Brugsen) – brugt. Tilsvarende bevilling fra 

Nordeafonden, som endnu ikke har udbetalt pengene 
c. Egne midler 
d. Medlemstal (fornyelse af kontingent) Der er 17 udmeldte og 12 ubetalte i 2023, så vi 

mangler 25, Carsten vil gerne forsøge sig med at skaffe flere. 
e. Carsten vil evt. gerne overtage kassererjobbet, når Claus ikke kan længere. Foreløbig er 

vi er superglade for at Claus kan og vi håber det kan fortsætte sådan længe. 

7a. Vil Landsbyrådet hjælpe Gundsølille med at søge støtte fra kommunen til screening af 
fjernvarmeløsning 

Gundsølille ser ud til at ville danne sit eget lille varmeselskab. Det er kun foreninger der kan søge hjælp til 
det. Landsbyrådet er gerne behjælpelig. 

 

 
8. Evt., herunder næste møde  

Rikke har trukket sig som medlem af bestyrelsen. Det er vi kede af. Jens taler med suppleanterne om 
hvem der træder ind i stedet. 
Der er ansøgningsfrist til Landsbyprisen 30.9. Jens spurgte om vi evt. kunne søge nogle midler til 
foranstaltninger ved Gundsømagle Sø. Der var der opbakning til 
Dagsordenspunkter til næste møde (28.9 hos Anita) 
Venlig hilsen, Irene og Jens 


